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I. Zpráva o činnosti komise vrcholového sportu a sportovního 
manažéra za rok 2020 

V průběhu rok 2020 se sestavení KVS ve složení, Petr Nedoma-předseda, Josef Plachý 
reprezentační trenér mužů, Tomáš Vrňák – reprezentační trenér kadetek, Hana Valentová – 
předsedkyně KM, Kamil Koutný-poradce a Renata Štrbíková reprezentační trenérka žen U21, 
neměnilo a pracovalo na pravidelných schůzkách anebo operativně dle aktuální problematiky. 

Komise se k řešení různých témat a otázek sešla během roku 2020 celkem třikrát. 
Mimořádně vzniklé záležitosti byly řešeny v okruhu realizačních týmů mládeže a dospělých. V 
rámci nominačních návrhů jsme se scházeli i mimo sportovní akce v úzkém kruhu 
zainteresovaných kategorií a řešili operativně problematiku, schvalování nominací pouze 
osobně a všichni členové KVS. 

Věnovali jsme se mimo běžnou činnost a agendu při našich setkáních i hodnocení 
trenérů vrcholných akcí 2020 v první části roku. Pokračovali v činnosti s cílem zlepšit 
komunikace mezi trenéry, přístup trenérů k tréninkovému procesu, vytvoření optimálních 
podmínek pro kvalitní výkony a v neposlední řadě i vytvoření konkurenčního prostředí mezi 
hráči v jednotlivých věkových kategorií. V době, kdy nebylo možné setkání více osob jsme se 
sešli prostřednictvím komunikačního programu Skype. 

Začátkem roku, v prvních třech měsících, proběhlo z pohledu reprezentace několik 
posledních turnajů ITTF. Poté se situace okolo viru Covid 19 rapidně zhoršovala a bylo 
nemožné cokoliv organizovat. Poslední turnaj se konal v Polsku/ Gliwice, který byl po 3 dnech 
hraní zrušen z nařízení polské vlády a definitivně uzavřel nejen celou mezinárodní sezonu, ale 
v podstatě i rok 2020. V úvodu roku se stačila odehrát světová olympijská kvalifikace družstev 
a také ME U21. Poté už nic. ITTF a ETTU postupně rušily od března 2020 turnaje a mistrovství, 
které byly předmětem našich plánů a nominací reprezentace, které jsme měli na programu 
diskuse. Především posunutí evropské kvalifikace jednotlivců bylo zásadní změnou a narušení 
dlouhodobého plánu našich nejlepších hráčů a hráček. Mistrovství světa v korejském Busanu 
bylo posunuto třikrát, a nakonec na začátku roku 2021 zrušeno. Problémy nevznikaly pouze s 
problematikou viru Covid 19, ale také omezenými možnostmi leteckého cestování. 

Během dubna a května 2020 byla aktivní práce KVS i všech trenérů reprezentace, SCM 
a dalších sportovních center mládeže ochromena vlivem šíření pandemie Covid 19. Sportovní 
centra a haly na stolní tenis byly uzavřeny a vláda nařídila zákaz sportování ve vnitřních 
prostorách. Situace byla pro trenéry velmi složitá. Nejdříve byla snaha přesunout se do 
zahraničí na soustředění, kde byly sportoviště i haly otevřeny. Postupem času se situace i v 
zahraničí zhoršovala a nezbylo nic jiného než se připravovat individuálně. Tréninky probíhaly 
v domácím prostředí nebo pouze kondičně ve venkovních prostorách v menších skupinách.  

Během těchto dvou těžkých měsíců jsme mobilizovali všechny trenéry ČAST a 
přistoupili na kondiční plány pro všechna SCM. Trenéři z domu vypracovávali většinou týdenní 
plány pro své svěřence a snažili se je motivovat v plnění úkolů. Hráči byli s trenéry v denním 
kontaktu přes všechny možné sociální sítě nebo telefony. Bylo velmi zajímavé pozorovat 
kreativitu některých trenérů ve vymýšlení pohybových aktivit pro domácí prostředí. Není 
jednoduché i krátkodobě trénovat doma, bez pomůcek, prostoru a sportovního prostředí. Ve 
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spolupráci s trenérsko-metodickou komisí vytvářeli všichni trenéři práce na téma sportovní 
vývoj mládeže v různých věkových kategoriích. Během čtyř týdnů bylo vytvořeno hodně 
materiálu pro školení trenérů, ale i pro samotné trenéry.  

Koncem června jsme poprvé pořádali takovou „trenérskou konferenci“ v novém 
Národním tréninkovém centru (NTC) v Havířově, kde jsme prezentovali závěry prací všech 
trenérů na výše uvedená témata. Vytvořená předloha a souhrn závěrů všech trenérů byly 
předmětem diskuse, zda jsou závěry prací opravdu použitelné pro praxi a tím i předlohou pro 
další a nové trenéry stolního tenisu. Kompletní trenérský tým reprezentace, RCM/SCM a trenéři 
dalších projektů si vyměňovali názory a vzájemně diskutovali nad problematikou výchovy a 
tréninku mládeže. V rámci dvoudenní trenérské konference byly i přednášky o tréninkových 
denících a aktuálních trendech ve stolním tenise. 

Personální změny a výsledky výběrového řízení na trenéry mládeže a U21 v roce 2020. 
Trenér české reprezentace žen pan Peter Engel, ukončil svou činnost u české reprezentace po 
několikaleté spolupráci v polovině roku 2020. Vrátil se zpět do Berlína, potažmo zakotvil v 
Lucembursku. Poděkovali jsme Peterovi za práci, kterou u nás vykonal u ženského 
reprezentačního družstva s přáním sportovních úspěchů v nové trenérské etapě.   

Na jaře proběhlo plánované výběrové řízení na reprezentační trenéry mládeže a 
reprezentace U21. Výběrová komise ve složení: předseda komise Petr Nedoma, Josef Plachý a 
Marta Novotná nejprve vyhodnotila zaslané přihlášky. Druhé kolo bylo více osobní a vybraní 
trenéři měli možnost ústně před komisí prezentovat svoji představu, koncepci a být k dispozici 
pro případné otázky. Vítězně z pohovorů odešli a byli vybráni, Tomáš Vrňák ke kadetkám, 
Marek Klásek k juniorům + muži U21. Novými tvářemi v trenérském reprezentačním týmu byli 
zvoleni komisí Bohumil Vožický, bývalý český reprezentant a skvělý hráč, který se již 
přeorientoval na trenérskou kariéru a jsme přesvědčeni, že přenese na chlapecké kadetské 
družstvo své zkušenosti. Dalším novým trenérem je Jaroslav Mikeska, který působil u 
reprezentace v posledních letech jako asistent. Nyní se přesune k juniorkám a věříme, že zúročí 
své zkušenosti z ženského klubového družstva SKST Hodonín. Novou trenérkou u žen U21 se 
stala Renáta Štrbíková, bývalá velmi úspěšná česká reprezentantka s největším herním 
potenciálem mezi Evropankami. Kategorie juniorek a žen U21 byla vypsána stejně jako u 
juniorů a mužů U21 kumulovaně, ale protože se nám na takto vypsané místo trenéra nikdo 
nepřihlásil, rozdělili jsme u juniorek a žen U21 tyto kategorie na dva trenéry.  

Kondičním trenérem pro NTC byl vybrán Patrik Kaizar, 25letý kondiční trenér z 
Havířova. Novým trenérem žen se stal od 1. 8. 2020 po schválení Výkonným výborem ČAST 
Petr Nedoma. Od 1.7. 2020 se přesunulo sportovní centrum mládeže z Vlašimi do Havlíčkova 
Brodu. V průběhu roku oznámila ukončení reprezentace České republiky dlouholetá 
reprezentantka a účastnice dvou olympijských her Dana Čechová. 

Hodonínský ITTF WJC Czech Open byl jedním z posledních odehraných 
mezinárodních turnajů mládeže v roce 2020. Získali jsme kromě několika dílčích 
individuálních výsledků 2 cenné medaile. Dvojice František Onderka a Radek Skála zopakovali 
bronzové medaile ve čtyřhře juniorů a překvapivě družstvo kadetek se probojovalo až do finále, 
kde podlehlo silnému družstvu Ruska. Nadějný mladý hráč Petr Hodina požádal ČAST o 
uvolnění a změnu registraci v Rakousku. Petr Hodina odešel trénovat a navštěvovat školu v 
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Linci. V listopadu, i přes složité testování hráčů a hráček jsme odjeli na mezinárodní turnaj do 
Szombathely, kde nakonec hrály během 4 dnů pouze maďarská a česká družstva a hráči. Turnaj 
byl příjemným zpestřením pro mládežníky, kteří v té době mohli trénovat, ale nehráli se žádné 
zápasy. Nový trenéři mládeže mohli konečně vidět hrát své svěřence s mezinárodní konkurencí. 
Hodnotili jsme tuto zajímavou turnajovou formu pozitivně a případně to v budoucnu 
zopakujeme. 

Na světové olympijské kvalifikaci družstev zůstali muži těsně před branami Tokia. 
Nejprve prohráli v první fázi turnaje s Jižní Koreou. Ve druhé fázi přešli přes Indií, Maďarsko 
do finále, kde narazili na čínské hráče z Hong-Kongu a prohráli po vyrovnaném boji. Trojici 
Tomáš Polanský, Pavel Širůček a Lubomír Jančařík doplnil na důležitém turnaji Jiří Martinko 
a byl platným členem družstva. Družstvo žen v sestavě Hana Matelová, Karin Adámková a 
Dana Čechová prohrálo v úvodním kole s Rakouskem a ztratilo tím možnost se pokusit uspět z 
druhé fáze turnaje. Jiří Martinko zúročil své zkušenosti z kvalifikačního turnaje družstev mužů 
a získal pro českou republiku na ME U21 stříbrnou medaili ve čtyřhře juniorů U21 se svým 
moldavským partnerem Putunticou. Bylo to poslední odehrané ME a také poslední a jediná 
medaile pro naše barvy z ME v roce 2020. 

Česká družstva U23 chlapců i dívek startovala v mezinárodní soutěži Superliga. Je to 
další podpora této věkové kategorie, kde chybí dostatečný počet mezinárodních utkání. V lednu 
2020 se uskutečnili poslední kola 1. stage mužů a žen, turnajovým systémem. 

Zlepšilo se plánování akcí reprezentace a spolupráce se zahraničními 
partnery/reprezentacemi. V létě po otevření NTC Havířov, kdy to ještě situace dovolovala, jsme 
uspořádali několik mezinárodních výcvikových táborů. Pozvali jsme si do Havířova na přípravu 
ženské reprezentace Polska a Maďarska a závěrem odehráli i tréninkový turnaj. Rakouská 
reprezentace během léta 2020 několikrát vyslala do našeho nového moderního centra hráče U21 
i s čínským trenérem. Podobných výcvikových táborů jsme připraveni organizovat více a 
doufáme, že až se situace s pandemií uklidní, uvítáme v NTC další zajímavé hráče a hráčky 
nejen z Evropy. V dubnu 2020 jsme byli pod tíhou Covid situace nuceni zrušit připravované 
soustředění juniorů a kadetů ve Vlašimi společně se Švédskem a Maďarskem. Z těchto 
skutečností je vidět, že jsme byli poměrně aktivní ve využívání kontaktů a organizaci. V tomto, 
tak složitém roce jsme bohužel přerušili kondiční i další testování v Baluo Olomouc. Nebylo 
možné najít vhodný termín, jednak pro naše hráče, kteří hrají hodně v zahraničí, ale i z pohledu 
Baluo a vládních omezení. Pravidelné kondiční testování proběhlo pouze na úrovni RCM/SCM. 

V průběhu roku jsme měli naplánovány dva až tři interní turnaje reprezentace mužů i 
žen. První, letní, byl z pohledů mužů velmi podařený, měl být odrazovým můstkem pro 
navazující turnaje a celkový vítěz seriálu tří turnajů si měl vybojovat letenku na MS družstev. 
Bohužel další z turnajů se již nekonal a mistrovství světa družstev bylo nejprve odloženo a pak 
zrušeno – uvádím již dříve v textu. Ženy na tom nebyly lépe, odložením ME a vlivem zranění 
nám prořídla startovní listina, změnila se motivace a celkový koncept turnaje žen. Další turnaje 
se již během roku neuskutečnily i když byly aktivně plánovány.  

V průběhu roku 2020 odstartoval nový stipendijní program MŠMT na podporu 
sportujících studentů na vysokých školách UNIS. Celý program zaštiťuje VIKTORIA, 
vysokoškolské sportovní centrum MŠMT. Komise vrcholového sportu doporučila navržené 
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sportovce/studenty, vysokými školami, kteří měli nárok podle rozdělení na stipendium. Mezi 
stolní tenisty, kteří byli v první fázi výběru, patřili Martin Koblížek, Kristýna Štefcová, Klára 
Ševčíková a v závěru roku se uvolnilo místo na brněnské univerzitě pro Karolínu Mynářovou. 

Činnost KVS má velmi široký záběr, scházíme se společně nejen za účelem diskuse, 
navržení a schválení nominací české reprezentace z našeho pohledu. KVS odsouhlasí/diskutuje 
nad nominaci navrženou trenéry, a poté podstoupí finální schválení VV ČAST. V činnosti 
vzdělávání velmi úzce spolupracujeme s Trenérsko-metodickou komisí, vedenou Martou 
Novotnou. Konzultujeme trenérské semináře, spolupracujeme na vytváření metodických 
příruček, obrazových materiálech. Důležitou složkou obou komisí je sledování moderních 
trendů a jejich aplikace do tréninkových procesů. Všechny tyto činnosti spojuje jedna důležitá 
dovednost, a to pravidelná komunikace mezi trenéry. Trendem poslední doby je mentální 
příprava sportovců, sportovce podporujeme v této činnosti. 

Na závěr krátké shrnutí složitého sportovního roku. Sportovní činnost mládeže byla 
ohromena, školy zavřené, výuka pouze distanční a podobnou formou se snažila trénovat většina 
školáků. Mnozí z rodičů si koupili domů stoly, upravili garáže a obýváky, aby jejich děti mohly 
pokračovat ve sportování. 

Čeká nás velmi těžké období, abychom opět měli plné haly dětí a mohli z nich vyrůstat 
noví reprezentanti. Cílem výchovy mládeže ve sportu je vedle důležité skutečnost fair play i 
prvek motivační, a tím jsou především medaile. V tomto roce se nám příliš nedařilo a já pevně 
doufám, že v roce následujícím se zlepší nejen složitá situace s pandemií, ale i situace ohledně 
medailových úspěchů a naši svěřenci budou zářit štěstím při reprezentaci naší země. 

Zásadní události KVS a české reprezentaci během roku 2020 v čase. 

Leden 2020     

- World OH kvalifikace družstev POR, start české reprezentace mužů a žen 
- ITTF Platinun Germany, Magdeburg, start české reprezentace mužů a žen  

Únor 2020     

- ITTF Challenger ESP, Granada, start české reprezentace mužů a žen,  
- ITTF Europa TOP 16, CHE Montreux, start Hana Matelová, 
- ITTF Challenger POR, Lisabon, start české reprezentace muži,  
- ITTF WJC Czech, Hodonín, start reprezentace mládeže, 3. místo čtyřhra Radek 

Onderka/Radek Skála, 2. místo družstvo kadetek (Helena Sommerová, Tereza Bartová, 
Kateřina Pisárová), 

- ITTF World Tour Hungary, Budapešť, start české reprezentace mužů a žen, 
- mistry ČR ve dvouhře se stali Tomáš Polanský a Hana Matelová, ve dvouhře U21 – Jiří 

Martinko a Zdena Blašková 

Březen 2020   

- ITTF Platinum Katar, Doha, start české reprezentace mužů a žen,  
- ME U21, Croatia Varaždin, 2. místo čtyřhra Jiří Martinko/Putuntica (MDA),  
- ITTF Challenger Polsko, Gliwice, start české reprezentace mužů a žen. Turnaj přerušen 

a ukončen ve dne 13. 3. 2020 kvůli pandemické situaci v Polsku. 
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Říjen 2020  

- TOP 10 juniorů Germany, Berlín, účast Helena Sommerová, Linda Záděrová, Tomáš 
Martinko 

Listopad 2020 

- ITTF WJC Hungary, Szombathely, reprezentace mládeže všechny kategorie.  

V tomto roce bylo zrušeno více než 60 turnajů ve stolním tenise po celém světě ve všech 
věkových kategoriích pořádaných ITTF a ETTU. Kromě toho byly odloženy kvalifikace 
jednotlivců na olympijské hry v Tokiu. Poprvé v historií bylo nejprve odloženo a poté i zrušeno 
mistrovství světa družstev mužů a žen v Jižní Koreji. V celé Evropě na jaře 2020 nebyly 
většinou dohrány klubové mistrovské soutěže, nebo play off a vlastně nebyl žádný vítěz 
dlouhodobých soutěží. 

Plány v základních oblastech činnosti KVS a reprezentace pro následující 
období: 

Reprezentace dospělých  

- Oslovení současných vybraných hráčů do Národního reprezentačního centra 
v Havířově, 

- přesun přípravy ze zahraničí do podmínek NTC Havířov, případně klubových, Hana 
Matelová, Kateřina Tomanovská, Nikita Petrovová. V zahraničí dále zůstávají pouze ti 
nejlepší muži, Pavel Širůček v polském Grodzisku a Tomáš Polanský v německém 
Saarbrückenu, 

- účast co nejvíce hráčů a hráček a jejich kvalifikace na OH v Tokiu –dvouhra, 
- podpora talentovaných hráčů mládeže – plánování zahraničních kempů + spolupráce 

se zahraničními reprezentacemi a pořádání společných akcí, 
- zlepšení koordinace práce trenérů, tréninkové plány a jejich vyhodnocování, zvýšené 

požadavky na přípravu, plánování a PC uživatelské znalosti, 
- zlepšení podmínek pro vybrané reprezentanty, zařazené do Sportovního centra 

Ministerstva vnitra OLYMP – podpora mladých hráčů v problematickém věku 17-21 
let, 

- tréninkové týdenní stáže pro vybrané reprezentanty v zahraničí-Düsseldorf, 
Saarbrücken, 

- soustředění mužů i žen organizovat v ČR a začlenit do nich větší počet hráčů a hráček, 
- aplikace nejnovějších tréninkových trendů v přípravě – větší důraz na podání a příjem, 

zdůraznění důležitosti a proces učení mladých hráčů, 
- nominační turnaje na vrcholné akce ME, MS úzkého okruhu reprezentantů dle potřeby 

trenérů, 
- KT mužů a žen – termín srpen 2020, tradičně před sezonou – před Czech Open v 

Olomouci,  

Reprezentace mládeže 

- Tréninková příprava v RCM Praha a Havířov, SCM Ostrava, Hodonín, Havlíčkův 
Brod a Hradec Králové, 
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- výběr hráčů a hráček pro NTC Havířov, vývoj a předpoklad hráčů, 
- začátek a otevření Národního tréninkového centra v Havířově, červenec 2020, 
- sestavení trenérského týmu pro NTC, komunikace, spolupráce a Teambuilding, 
- stanovení kádrů reprezentace mládeže, 
- nová označení kategorií mládeže ETTU a ITTF – U11, U13, U15, U17, U19 + U21, 
- zlepšení kondiční přípravy mládeže, pravidelné testování RCM, SCM,  
- odborné semináře pro kondičního trenéra NTC Havířov Patrika Kaizara, 
- příprava + VT před MEJ v zahraničí i ČR, 
- zapojení a vyhledávání nových trenérů mládeže a jejich motivace, 
- aktivní rozšíření a zapojení do systému tréninkových deníků v Yarmill aplikaci, 
- možnosti sebevzdělávání prostřednictvím seminářů/webinářů ITTF a ETTU. 

Zprávu vypracoval:  

Bc. Petr Nedoma-předseda KVS a sportovní manažér ČR reprezentace       
           

 

V Ostravě 18.4. 2021 
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II. Zpráva STK pro konferenci ČAST 2021 
Zpráva za období od 27.6.2020 (konference 2020) do 15.4.2021 (uzávěrka zprávy ke 

konferenci 2021). 

Složení STK 
předseda Václav Drozda  
členové Miroslav Henžel, Karel Chyba, Jan Beneš  
STK ve VV ČAST přísluší pod úsek vedený místopředsedou VV Petrem Bohumským. 

Schůze STK 

10.7.2020  schůze STK – odvolání T.Hostinné a TJ Sadská, info ředitele o přípravě a 
rozlosování ligových soutěží, postupy a sestupy z rozšířených soutěží; změny 
SŘ – příprava „Dodatku“; příprava II. st. Českého poháru /69 dr. mužů + 10 dr. 
žen,  

 
28.11.2020  schůze STK – přerušení soutěží z důvodu pandemie, odklady – ředitel s VV; 

návrhy na změny systému ligy – jednokolově + play off a play out; odhlášení 
Siko Orlová; průběh Českého poháru – přerušeno po odehrání 3 kol mužů a 
předkola žen; návrhy na pokračování soutěží podle možností. 

Další jednání a rozhodnutí STK probíhala korespondenčně. Zápisy ze schůzí jsou 
průběžně zveřejňovány na webu ČAST. Do konce sezóny jsou v plánu ještě dvě schůze STK a 
porada k přípravě změn Soutěžního řádu (24.4.2021). Pro jednání na konferenci navrhované 
změny vydány samostatně. 

Ligové soutěže 2020/21 
Ligové soutěže řídí ředitel soutěží, který má za úkol i technické a administrativní 

zajištění. Informace o rozhodnutích apod. vydává ředitel ve svém „Infu“.  

Z důvodu pandemie a rozhodnutí vlády byly soutěže nejprve přerušeny, poté 
- extraliga mužů a žen – pokračuje podle zvláštních opatření, 
- ostatní ligové soutěže – rozhodnutím VV dne 24.2.2021 byly anulovány. Družstva, která 

hrála ligu 2020/21 mají možnost přihlásit se do připravovaného ročníku 2021/22. 

Český pohár 
V roce 2020 probíhal 30. ročník Českého poháru tříčlenných družstev mužů a žen. Do 

II.st., který řídí STK ČAST se přihlásilo 69 družstev mužů a 10 družstev žen. Organizační 
záležitosti, rozlosování, informace o výsledcích a postupu byly rozesílány formou „Zpráv“. 
Zprávy byly zveřejňovány i na webu ČAST, zápisy o utkání s výsledky zápasů jsou ve STISu. 
Po odehrání 3 kol mužů a předkola žen bylo nutno soutěž přerušit a následně dne 25.3.2021 VV 
30. ročník zrušil. 

Další úkoly STK 
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STK plnila i další úkoly vyplývající se zajišťováním soutěží (komisaři, Soutěžní řád, 
připomínkování rozpisů, hodnocení soutěží a další). 

Děkujeme za spolupráci činovníkům v oddílech a pořadatelům, bez jejichž pomoci a 
spolupráce by nebylo možné akce zajišťovat.  

 
Václav Drozda předseda STK ČAST
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III. Zpráva o činnosti komise rozhodčích pro konferenci ČAST 
2021 

Činnost komise rozhodčích, stejně jako celého sportovního světa, nejen stolního tenisu 
je od března roku 2020 poznamenána dopadem COVID-19, i proto doznává zpráva pro 
konferenci ČAST 2021 určitých formálních změn, neboť je po bezmála roční stopce velice 
těžké hodnotit činnost nejen komise rozhodčích, ale i všech rozhodčích, kteří se spolupodílí na 
jednotlivých akcích pořádaných ČAST, ETTU a ITTF. 

1) Mezinárodní scéna 2020 – 2021  
V samotném úvodu bych velice stručně popsal situaci na mezinárodní scéně, která by 

šla vymezit v obecné rovině dvěma akcemi ETTU, a to finálovou „bublinou“ Ligy mistrů mužů 
v německém Düsseldorfu a žen v rakouském Linzi. A prvních dvou akcí World Table Tennnis, 
které proběhly za obdobných podmínek, jako výše uvedené akce ETTU, na které navazovaly 
dva olympijské kvalifikační turnaje (světový a asijský). Kvartet těchto akcí se uskutečnil 
v katarském Dauhá. Na všech akcích i s ohledem na současnou situaci zastupoval naše rozhodčí 
pouze Roman Klecker.  

Další výhled účasti našich mezinárodních rozhodčích je stále nejasný, neboť 
mezinárodní kalendář na rok 2021 je stále velice nepřehledný, a tak nezbývá věřit, že bude 
mezinárodním rozhodčím umožněn pozvolný návrat na akce v zahraničí. Světlým zábleskem 
je evropská olympijská kvalifikace, která se po několika přesunech dějiště uskuteční 
v portugalském Guimaraesi, na tuto akci jsou nominováni dva naši rozhodčí Pavel Kafka a 
Roman Klecker, který je zároveň jedním z 26 rozhodčích vybraných pro olympijské hry 
v Tokiu, které by se měly uskutečnit na přelomu července a srpna 2021.  

Je potřeba zmínit, že potvrzení nominace Romana Kleckera na olympijské hry do Tokia 
lze stvrdit, i jeho úspěšným absolvováním vstupního testu k zisku nově vytvořeného statusu 
v rámci licencí ITTF tzv. „gold badge“, který má nahradit současný nejvyšší status „blue 
badge“, v neposlední řadě je třeba uvést, že do řad mezinárodních rozhodčích ČAST přibyli 
další tři noví rozhodčí, a to Václav Gromnica, Mojmír Horák a Martin Zajíček, kteří na jaře 
roku 2020 úspěšně absolvovali v historicky prvních on-line zkouškách testy k získání licence 
International umpire „white badge“.  

2) Scéna ČAST 2020 – 2021 

Stejně jako mezinárodní scéna, tak i scéna ČAST byla ovlivněna dopadem vládních 
nařízení, která i doposud paralyzují naší společnost, stejně tak stolní tenis. V rámci minimálního 
počtu akcí, která bylo možné odehrát, ať již v rámci dlouhodobých či jednorázových akcí se 
komisi rozhodčích podařilo zajistit rozhodčí na všechny akce, které bylo umožněno uskutečnit.  

I přes opravdu minimální počet odehraných utkání dlouhodobých soutěží se však 
neustále prohlubuje problém s počtem aktivních rozhodčích s platnou licencí B určenou pro 
vrchní rozhodčí dlouhodobých soutěží, což donutilo komisi rozhodčích rozpracovat změnu 
směrnice týkající se vzdělávání rozhodčích a podmínek pro jejich prodloužení. V současné 
době tak komise pracuje na podmínkách, které mají dlouhodobě umožnit zachování delegace 
vrchních rozhodčích v ligových soutěžích v současném rozsahu. Komise rozhodčích si je 
vědoma, že uvažované změny přinesou zejména negativní ohlasy z řad oddílů startujících 
v ligových soutěžích. I přesto je však komise připravena vést konstruktivní dialog se všemi 
zainteresovanými, kterých se tato záležitost týká s cílem nalézt vhodný kompromis pro všechny 
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strany, a to tak, aby do pěti let nenastala situace, kdy komise rozhodčích bude moci delegovat 
vrchní rozhodčí pouze na extraligové soutěže. 

3) Rozpočet 
Zcela zásadním problémem v závěru uplynulého kalendářního bylo čerpání rozpočtu 

komise rozhodčích pro rok 2020. Komise rozhodčích chce tímto veřejně poděkovat VV ČAST 
za možnost využití nevyčerpaných finančních položek z rozpočtu komise rozhodčích na nákup 
materiálního vybavení a pomůcek pro rozhodčí na následující období. Hlavním úspěchem je 
realizace tzv. folder pro české rozhodčí, které budou mezi jednotlivé rozhodčí distribuovány 
během plánovaného turnaje World Table Tennis Youth Contender, který by se měl uskutečnit 
v Havířově v plánovaném termínu 7-13. června. Druhá část zbylých položek byla určena na 
výrobu dalších polokošil pro rozhodčí soutěží organizovaných ČAST a tašek na kontrolu raket 
při akcích pořádaných ČAST. Rozpočet tak byl i přes velice nepříznivou situaci vyčerpán beze 
zbytku. 

4) Školení a semináře 
I v této části byla nucena komise rozhodčích reagovat na stávající možnosti a podmínky. 

Je zcela na místě říci, že tato oblast je co do naplánování jednotlivých školení a seminářů velmi 
složitá, a to zejména v oblasti vrchních rozhodčích dlouhodobých soutěží a licence B. Po sezóně 
2019-2020 byla všem rozhodčím licence „B“ kteří splnili, ale také těm, kteří teoreticky mohli 
splnit, podmínku účasti v pozici vrchního rozhodčího na minimálně 11 utkání dlouhodobých 
soutěží ČAST prodloužena platnost jejich licence.  

S ohledem na nemožnost uskutečnit fyzická školení a semináře rozhodčích i v současné 
době byla komise rozhodčích nucena prakticky od počátku roku 2021 uvažovat komplexně o 
dalších „černých“ scénářích, které by v této oblasti mohly nastat, neboť všeobecně rozhodčích 
ubývá a i přes velmi malé procento odehraných utkání v ligových soutěžích sezóny 2020-2021 
se objevily v některých případech nesrovnalosti v činnosti delegovaných vrchních rozhodčích, 
kterým bychom chtěli v následujících sezónách předejít a zároveň mnohým rozhodčím umožnit 
prodloužení platnosti jejich licence.  

Komise rozhodčích po několika dlouhých diskuzích rozhodla o uspořádání on-line 
webinářů, které budou nastaveny tak, jak byly nastaveny klasické semináře, s tím, že úspěšným 
účastníkům bude prodloužena platnost jejich licence dle stávajících pravidel uvedených ve 
Směrnici ČAST č.3-2020. V této oblasti byla také na základě mimořádných podmínek 
vytvořena určitá bonifikace pro rozhodčí, kteří i v současné době pomohli s řízení 
extraligových soutěží mužů a žen. Další vzdělávací akce typu školení licence NU, A, B a 
seminářů licence NU a A bude komise rozhodčích zajišťovat dle vývoje situace a případných 
úprav termínového kalendáře akcí ČAST.  

5) Závěr: 
Nastává otázka, co říci závěrem? I přes nepříznivou situaci může komise rozhodčích v 

celku pozitivně zhodnotit, že již po půlce současného volebního období byly naplněny všechny 
priority, které si komise rozhodčích pro roky 2019-2023 stanovila a které se jsou v rámci 
realizace a následného provedení čistě na bedrech komise rozhodčích, konkrétně: Software 
TTTP, Podpora mezinárodních rozhodčích, Zvýšení odměn vrchních rozhodčích v 
dlouhodobých soutěžích ČAST, Zajištění materiálového vybavení a pomůcek pro rozhodčí, 
Zajištění dalších administrativních úkonů spojených s administrativou rozhodčích v rámci 
Registru ČAST, kdy nejen KR ČAST velice kladně hodnotí přihlašovací formulář na veškeré 
akce rozhodčích a v neposlední řadě se také podařilo zajistit obleku rozhodčích. Mimo 
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nastavenou koncepci se v poslední době podařilo také koncepčně zvýšit odměny vrchních 
rozhodčích, zástupců vrchních rozhodčích a rozhodčích v jednorázových soutěžích. 

Úplným závěrem mi dovolte poděkovat zejména svým spolupracovníkům z komise 
rozhodčích jmenovitě Kláře Duškové, Pavlu Kafkovi a Romanu Kleckerovi s realizací nejen 
výše uvedených priorit, ale také utváření dalších myšlenek a podnětů které by měly zlepšit 
celkový obraz rozhodčích v našem sportu.  

V neposlední řadě je samozřejmé vyslovit dík i místopředsedovi VV ČAST, 
zodpovědnému za KR ČAST Petrovi Bohumskému, který nám prostřednictvím VV ČAST 
pomohl naše plány, koncepce a myšlenky realizovat a také všem AKTIVNÍM rozhodčím, kteří 
nám v rámci soutěží ČAST pomáhají s jejich bezproblémovým zajištěním. 

 

V Kostelci nad Orlicí, 15. 4. 2021   Tomáš Malík, předseda KR ČAST 



ZPRÁVA O ČINNOSTI TRENÉRSKOMETODICKÉ KOMISE PRO KONFERENCI ČAST 2021 

STRÁNKA 14 Z 28 

IV. Zpráva trenérsko-metodického úseku pro konferenci ČAST 
2021 

Činnost a řízení trenérsko-metodické komise ČAST:   

Za účelem zefektivnění práce komise, byly provedeny změny v koncepci práce komise 
s tím, že jednotliví členové byli pověřováni zabezpečováním konkrétních úkolů, které pak 
samostatně realizovali. Schůzovní činnost komise se zredukovala na 1 zasedání ročně, aktuální 
problémy v průběhu roku byly diskutovány přes e-mailovou komunikaci. 

Současná složitá situace související s vládními opatřeními proti šíření koronaviru v ČR 
ovlivnila do značné míry pořádání plánovaných akcí v roce 2020 a 2021. Přesto se podařilo 
některé akce vzdělávání trenérů zrealizovat, hlavně částečným využíváním on-line přenosů.  

TMK ČAST velmi zintenzivnila v tomto složitém období odbornou informovanost 
trenérů zařazením nových projektů, které byly prezentovány na metodickém webu. 

TMK pracovala v uplynulém období v následujícím složení: 
Předsedkyně: Marta Novotná – řízení TMK, kontakt na VV, zabezpečení A licence 

Členové: 
Iveta Vacenovská obsahové zabezpečení školení B licence a doškolení, propojení na HBO 
Hana Šopová   obsahové a organizační zabezpečení školení B licence 
Jiří Pischel   obsahové a organizační zabezpečení doškolování trenérů 
Martin Merker  obsahové a technické zabezpečení metodického webu 
Martin Lučan   kontrola plnění podmínek SŘ u ligových družstev 
Roman Čech  člen komise a kondiční přípravy 

Pro odbornou konzultační a přednáškovou činnost TMK úzce spolupracuje s KVS a s 
trenéry vrcholového stolního tenisu a dalšími odborníky. 

Schůzovní činnost: 

TMK ČAST se sešla od minulé konference jednou dne 3. 7. 2020 ve Slavkově, kde byly 
diskutovány aktuální problémy a úkoly jednotlivých členů komise.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

I v tomto období bylo cílem TMK zkvalitnění vzdělávání trenérů na všech stupních. 
Přispěly k tomu i nové učební osnovy, které zohledňovaly nejnovější poznatky ve vývoji našeho 
sportu.  

Tyto snahy vedly k tomu, že zájem o školení trenérů i doškolení trenérů všech úrovní 
podstatně vzrostl a mohli jsme konstatovat, že tito trenéři získali dostatek informací pro 
zkvalitnění své práce. 

V oblasti vzdělávání trenérů: 

A licence: 

Ve druhé polovině roku 2020 byly plánovány v rámci 2. ročníku studia 2 kurzy 
specializace. Říjnový termín 19.10.-21.10.2020, který byl spojen s mezinárodním seminářem s 
Evou Jeler se zrušil. Listopadový termín se přesunul na prosinec. Výuka proběhla 
kombinovanou formou -12.-13.12.2020 –online webinář s Evou Jeler a následně prezenčně 14.-
16.12.2020 v Havířově. Původně byl kurz plánovaný až do 18.12., včetně závěrečných zkoušek, 
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ale protože se u některých účastníků kurzu potvrdil pozitivní test na covid, museli všichni 
ostatní účastnící nastoupit 16.12. do karantény. Závěrečné zkoušky ze specializace za 2.ročník 
se pak uskutečnily online formou dne 28.12.2020. Všech 6 trenérů- Petr Nedoma, Jaroslav 
Mikeska, Martin Merker, Dana Čechová, Lenka Harabaszová a Iveta Vacenovská, zkoušku 
úspěšně složilo. Trenéři musí ještě uzavřít všechny zkoušky z obecné části studia, odevzdat 
závěrečné práce a složit závěrečnou zkoušku na FTVS. První dva posluchači-Dana Čechová a 
Martin Merker by měli studium ukončit závěrečnou zkouškou dne 29.4.2021. 

Začátkem roku 2021 byl vypsán nový běh dálkového studia trenérů A licence na FTVS 
UK Praha. Ten by měl začít v září 2021 a být ukončen v roce 2023. TMK tak dodržela tříletý 
odstup od jednotlivých běhů. Termín přihlášek je stanoven do 31.5.2021. 

V závěru června 2020 byla podepsána nová „Dohoda o spolupráci ve vzdělávání 
trenérů“ s FTVS UK Praha, která je uzavřena na dobu 8 let a jsou v ní dost podstatné změny ve 
srovnání s předchozími dohodami, hlavně v oblasti financování a kontroly.   

B licence: 

Po podepsání „Memoranda o spolupráci mezi FTK UPOL a ČAST při vzdělávání 
trenérů B licence“, které bylo v listopadu 2019 podepsáno předsedou ČAST Zbyňkem Špačkem 
a děkanem FTK Michalem Šafářem, byl v únoru 2020 nový běh studia trenérů B licence 
vyhlášen, na webu ČAST byly zveřejněny podmínky studia včetně elektronických přihlášek. 
Protože počet přihlášek 27 přesahoval kapacitu možného počtu posluchačů, proběhlo na schůzi 
TMK dne 3.7.2020 výběrové řízení, na kterém bylo vybráno 20 uchazečů o studium. Po 
oznámení výsledků výběrového řízení se 2 trenéři odvolali a ti byli s podmínkou následně do 
studia také zařazeni. 

FTK UPOL stanovila termín obecné části studia na 26.-30.10.2020, který musel být 
následně vzhledem k pandemii koronaviru zrušen. Byl stanoven nový termín na 10.-13.5.2021 
včetně úprav studijního programu a zvýšeného podílu distanční výuky. Po změně termínu se 2 
trenérky ze studia odhlásily, takže konečný počet je 20 zájemců o studium.  

TMK ČAST stanovila pevné termíny 2 kurzů specializace -1.kurz ve dnech 5.-9.7.2021 
v Havířově a 2.kurz 27.9.-2.10.2021. 

C licence: 

V rámci nově schválené směrnice č. 5/2020, byly stanoveny nové normy pro provádění 
školení C licence s cílem jeho dalšího zkvalitnění a sjednocení úrovně v jednotlivých krajích. 
Byly stanoveny nové metodické pokyny pro školení trenérů C i D licencí, byly vytvořeny 
jednotné otázky pro teoretickou i praktickou část školení s důrazem na dodržení časových i 
obsahových požadavků. 

Školení trenérů C licence bylo rozděleno do 2 dvoudenních částí, teoretickou část 
v rozsahu 16 hodin si zajišťovaly kraje samy a praktickou část v rozsahu 16 hodin, včetně 
závěrečných zkoušek realizoval trenér ČAST pro talentovanou mládež, Aleš Sviták.  

Podle tohoto nového modelu proběhly úspěšně v letních měsících roku 2020 školení C 
licence v krajích-Středočeském, Vysočina a Jihomoravském. 

I když stále stoupá zájem trenérů o školení C licence je nepochopitelné, že některé kraje 
již několik let toto vzdělávání svým členům neposkytuje. Význam školení nabývá na významu 
i proto, že nově nastavená kritéria NSA pro hodnocení jednotlivých sportovních odvětví, podle 
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kterých jsou pak rozdělovány dotace, klade na počty vyškolených trenérů velký důraz. Proto 
byly navrženy ze strany TMK ČAST úpravy soutěžního řádu, případně stanov, aby všechny 
kraje byly nuceny si tuto základní povinnost plnit. 

Doškolení pro trenéry všech licencí 

Pro toto soutěžní období byly plánovány 2 doškolovací semináře v termínech 
19.10.2020, v souvislosti s mezinárodním seminářem s Evou Jeler, a pak 22.3.2021 v Praze. 
Obě akce byly z důvodů vládních omezení zrušeny. Další doškolení je v plánu uskutečnit do 
30.6.2021, pokud nebude do té doby možnost prezenční výuky, uskuteční se online. 

Právě z důvodů této mimořádné situace, byla v nové směrnici 5/2020 upravena platnost 
licence. Všem trenérům, kterým končila platnost licence k 30.6.2020 byla automaticky 
prodloužena do 30.6.2021. 

Ostatní oblasti činnosti TMK 

Na základě přihlášek družstev v úvodu sezóny byla opět provedena kontrola plnění 
podmínek daných SŘ, týkající se trenérských licencí u ligových družstev. Vzhledem ke zrušení 
amatérských ligových soutěží v této sezóně, byly také pokuty klubům zrušeny. 

Ve spolupráci s RIK a jejím předsedou Miroslavem Henželem docházelo i během roku 
2020 k aktualizaci seznamu trenérů v registru ČAST. Registr byl doplněn o správu školení a 
doškolení trenérů a byly zavedeny elektronické přihlášky na tyto akce. 

Na schůzce s předsedou mediální komise Martinem Kučerou dne 17.12.2020, byla 
dohodnuta spolupráce hlavně při zveřejňování metodických materiálů na webu a sociálních 
sítích asociace. 

Metodické zabezpečení  

V průběhu roku 2020 se podařilo úspěšně realizovat několik projektů na metodickém 
webu, který se stal informační a vzdělávací platformou nejen pro trenéry. Díky členovi TMK 
Martinu Merkerovi, který je pověřený správou metodického webu se podstatně zvýšila jeho 
sledovanost.  Je průběžně doplňován o nové příspěvky v souladu s edičním plánem, který se 
vždy připravuje na ½ roku dopředu. Velmi úspěšné byly projekty Domácí kondiční trénink, na 
kterém se podílel i další člen TMK Roman Čech, dále Zápisníky z Číny, které zpracovávala 
Dana Čechová a další. Na začátku roku 2021 se rozjel projekt Iveta radí, ve kterém se obrací 
zájemci o rady ohledně techniky a taktiky na Ivetu Vacenovskou, která zpracovává analýzu a 
doporučení pro zlepšení. V rámci 95. výročí založení Československého svazu stolního tenisu 
zveřejnil Martin Merker zatím 2 rozhovory s legendami našeho sportu, Jaroslavem Staňkem a 
Milanem Orlowskim, tato série bude pokračovat. 

Na metodickém webu jsou zveřejňovány záznamy z webinářů: Dialogy, které připravuje 
Česká olympijská akademie, nebo ETTU, které jsou částečně i překládány, nebo komentovány.  

Velmi prospěšná je spolupráce ČAST a ČOV v oblasti vzdělávání trenérů 
prostřednictvím časopisu Coach. Tento měsíčník přináší pro trenéry zajímavé informace z 
různých oblastí sportu a je pro stolní tenis ctí, že je zařazen mezi 11 sportů, které se v časopisu 
prezentují. Velkou zásluhu na tom má předseda asociace Zbyněk Špaček, který je zároveň 
členem VV ČOV. V závěru loňského roku byl zveřejněn rozhovor s lektorem ETTU Jarkem 
Kolodziejczykem /Rakousko/, v dubnovém vydání 2021 je rozsáhlý rozhovor s uznávanou 
expertkou stolního tenisu Evou Jeler /Německo/.   
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Trenéři jsou pravidelně informováni o možnostech dalšího vzdělávání ze strany ČOV i 
dalších institucí, které také někteří z nich využívají. Interpretace závěrů z těchto akcí je pak 
součástí přednášek na školeních a doškoleních trenérů. 

Pokračovala spolupráce se Slovenským svazem stolního tenisu v metodické oblasti. V 
rámci této spolupráce se zúčastnilo několik trenérů z ČR mezinárodního online semináře s Evou 
Jeler ve dnech 12.-13.12.2020. Záznam přednášky a její překlad byl také zveřejněn na 
metodickém webu. 

Pokračovalo testování kondiční připravenosti hráčů stolního tenisu, které je od roku 
2016 pravidelně prováděno dle jednotné metodiky ve všech RCM a SCM. Testování prováděl 
v průběhu června a července 2020 Roman Čech. S výsledky testů jsou trenéři a hráči 
seznamováni. Cílem je zlepšit kondiční připravenost hráčů. 

Ve spolupráci s KVS pokračovala spolupráce se společností Yarmill, která byla 
završena uzavřením smlouvy na elektronické vedení tréninkové dokumentace hráčů a trenérů 
vrcholového stolního tenisu. Dne 14.12.2020 se uskutečnil v Havířově seminář pro vybrané 
trenéry k problematice využívání aplikace Yarmill. Zatím i vzhledem k omezeným možnostem 
tréninku v SCM je aplikace ve zkušebním provozu. Členka TMK Iveta Vacenovská provádí 
pravidelně kontroly vyhodnocení tréninku u hráčů a informuje trenéry o případných 
nedostatcích. 

Závěrem bych chtěla poděkovat předsedovi ČAST Zbyňkovi Špačkovi, který má 
trenérsko-metodický úsek ve své gesci a celému VV ČAST za podporu, a také všem předsedům 
ostatních komisí ČAST, se kterými se podařilo navázat příkladnou spolupráci. 

  

Ve Zlíně 15.4.2021 

Marta Novotná, předsedkyně TMK a metodička ČAST 
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V. Zpráva Registrační a informační komise 

Od poslední konference ČAST, která se konala v červnu 2020, se složení komise 
nezměnilo a stále pracuje ve složení Miroslav Henžel, Václav Herout, Pavel Halas. Během roku 
komise řešila běžné rutinní záležitosti převážně ohledně administrativních záležitostí, jako jsou 
přestupy, střídavé starty, hostování, návrhy změn v přestupním a registračním řádu. Ačkoliv 
změn v IS ČAST bylo několik, tak ne všechny byly v RIK konzultovány, a to z důvodu, že 
požadavky byly zpracovávány na základě podnětů jiných komisí nebo v závislosti pandemické 
situace, čímž byly předány přímo programátorům. Během celého roku byly informace o 
programování pravidelně zasílány VV ČAST. Hlavním cílem v roce 2020 bylo převedení 
Registru do novější verze php. V současnosti je Registr provozován v php 7.2. Na převodu se 
podíleli dva externí programátoři a pracovník společnosti Ha-vel, který má v kompetenci 
technickou podporu všech webových serverů ČAST. 

V roce 2020 a také v letošním roce se upravují různé funkce z důvodu pandemie. Šlo 
například o změny v závislosti posunutí všech M ČR mládeže do nadcházející sezóny a tím 
úprava ročníků nebo taktéž oddílová příslušnost u mládeže. V nadcházejících odstavcích se 
bodově zmíním o změnách, které byly provedeny v Registr, STISu a Metodickém webu. 
Závěrem nastíním, co je v plánu s informačním systémem České asociace stolního tenisu. 

1) Registr 

Nová verze php  

Z důvodů stále se navyšujících požadavků v IT technologiích byl hlavním cílem roku 
2020 převod programovacího jazyka na vyšší verzi. Původní programovací jazyk php. 5.2 byl 
převeden na novější verzi php. 7.4. Na převodu z původní verze se začalo pracovat v březnu 
2020 a celý převod byl dokončen v prosinci 2020. Jelikož se nehrály všechny soutěže, a tím 
nebyla dokonale vyzkoušena nová verze v celé šíři, mohou se v následujících měsících 
objevovat drobné nedostatky, které nebudou mít vliv na rozjezd a průběh následující sezóny. 
Drobnosti se mohou vyskytnout v zobrazení nebo v případném probliknutí při přechodu na 
jinou stránku.          

Extraliga mužů  

Z důvodu změny systému utkání v extralize mužů byl vytvořen nový zápis o utkání do 
třetího vítězného bodu. 

Automatické rušení registrací 

V systému Registru je nastaveno automatické rušení registrací po 5 letech neuhrazeného 
evidenčního poplatku. Z důvodu zachování historie výsledků zůstanou v systému jen základní 
informace o zrušené osobě. 

Administrace  

Zavedení nové funkce přidělování oprávnění. Nyní může oprávnění správcům zadávat 
administrátor Registru. Do zavedení této funkce se musely práva přidělovat a rušit přes 
programátora. 
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Správa tabletů  

Jde o nové zobrazení v profilu klubu, kdy vedle informací o oddílu (klubu) je informace 
o přiděleném tabletu u ligových družstev. 

Formuláře 

Všechny formuláře (přihláška k registraci, přestupní formuláře, formuláře pro 
hostování) musely být upraveny v závislosti na změně Zákona o sportu a GDPR. 

Výstupy členské základny  

Z důvodu vytvoření Národní sportovní agentury, která převzala veškeré aktivity z 
MŠMT, dále na základě změny Zákona o sportu, bylo nutné vytvořit nové výstupy pro hlášení 
do Rejstříku sportu. 

Delegace rozhodčích  

Na základě požadavku KR ČAST byla zavedena automatická delegace rozhodčích na 
základě několika kritérii. Pro správnou funkci je velice důležitá aktuální adresa rozhodčích v 
Registru. Bohužel, z důvodu pozdního rozlosování soutěží vlivem změn v sezóně 2020/2021, 
nebyla tato funkce pro automatické delegace využita. Systém delegací byl vyzkoušen pouze v 
testovacím prostředí. 

Změna systému BTM  

Vlivem změny systému BTM ČR byl upraven systém celého přihlašování. Vlivem 
pandemie a postupném rušení všech BTM nebyl systém přihlašování vyzkoušen v ostrém 
provozu. 

Soupisky 

Pro tvorbu soupisek byla zavedená nová možnost přesouvání hráčů v soupiskách. Nyní 
lze uchopit celou kartu hráče a přesunout na požadované místo v soupisce.  

Úprava změny termínů  

V závislosti na pandemii a přesouvání termínu je umožněno zadat datum, ale bez času, 
pro celé kolo a tím provést změnu termínu celého kola. 

Správa školení trenérů  

Jde o rozsáhlou správu pro organizování a informování o vyhlášených školení a 
doškolení trenérů všech licencí napříč celou asociací. Práva k této správě mají určené osoby z 
TMK asociace, krajských a regionálních svazů.  

Akce rozhodčích 

Jde o správu pro komisi rozhodčích pro přihlašování na jednotlivé akce rozhodčích, jako 
jsou turnaje, školení, doškolení (semináře, webináře). 
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2) STIS 

Export úspěšnosti  
Na základě požadavků krajských a regionálních svazů byl ve STISu vytvořen export 

žebříčků do Excelu. 

Úprava pavouků 
Kvůli systému soutěže Český pohár, kdy se hraje ve dvou větvích (vyřazovací a 

skupinový), byl předělán systém pavouků tak, aby bylo možné tyto dvě fáze později spojit bez 
nutnosti vytvářet nové menu v pavoucích. Systém byl dále upraven tak, že vygeneruje všechna 
možná utkání celého pavouku od 1. kola až do finále.  

Odkaz na TV utkání 

V menu los byla ve sloupci s výsledky umístěna ikona , která znamenala, že dané 
utkání je vysíláno jako komentovaný stream a současně se toto utkání vysílá v TV Arena Sport. 
Kliknutím na ikonu bylo možné dostat se na server ČAST (www.ping-pong.tv), kde jsou 
zveřejňovány oddílové streamy z extraligy mužů, případně žen. V současnosti tato ikona 
odkazuje přímo na dané utkání oddílového streamu a nově se používá ikona Areny Sport,  
která znamená, že dané utkání je vysíláno v TV Arena Sport. Uvedená funkce je zavedena jen 
pro extraligu mužů a žen. 

Menu výsledky 
Původní menu „Los a výsledky“ bylo rozděleno na dvě samostatná menu. První „Los“ 

a druhé „Výsledky“, ve kterém budou postupně přibývat další funkce, jako např. různé grafy, 
statistiky a jiné. Dalším důvodem zavedení je, že dotazy v tomto menu se zpracovávají přímo 
u klienta na PC, čím se šetří čas pro další dotazy z databáze a v konečném výsledku se celý 
proces zobrazení zrychlil.  

Zobrazení vedoucích družstev 
Jde o drobnou úpravu v profilu oddílu (klubu) ve STISu, kde jsou zobrazena všechna 

družstva oddílu (klubu). U každého družstva je nová ikona panáčka, pod kterým se při rozbalení 
zobrazí kontaktní údaje vedoucího daného družstva. 

3) Metodický web 

Školení trenérů 

Jde o propojení Registru s metodickým webem, kde se zobrazují informace o školeních 
a doškoleních.   

Úpravy vzhledu 

Během posledního roku se na metodickém webu změnila zobrazení příspěvků, vznikly 
nové kategorie a podkategorie, vytvořilo se nové zobrazení fotografií a videí. Celkově se 
změnila šablona stránek. 

Iveta radí 
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Na podnět TMK ČAST vznikla nová rubrika „Iveta radí“, kde se mohou zájemci 
dotazovat, např. na jak trénovat, jak se věnovat mládeži apod. V této rubrice odpovídá Iveta 
Vacenovská.  

V následujícím období se počítá s novou webovou prezentací, která má propojit již 
fungující systémy, implementovat nové prvky a zhotovit moderní webovou prezentaci 
odpovídající současným trendům. Avizovaná webová prezentace se promítne i do Registru a 
STISu, a to minimálně v rozsahu grafického zobrazení. Dále je rozpracovaná mobilní aplikace, 
která je v současnosti ve stádiu rozpracovanosti a je požádáno o pracovní testování u společností 
Google. Předpokládaný termín oficiálního spuštění je v období září až říjen 2021. Pracuje se na 
dalších funkcích ve STISu.  

Na všech výše uvedených novinkách pracovali, jak jsem uvedl již v úvodu, dva externí 
programátoři, kteří za rok 2020 odprogramovali v průměru 40 hodin měsíčně. Tímto jim děkuji 
za jejích čas věnovaný rozvoji IS ČAST, dále chci poděkovat členům Registrační a informační 
komise za jejich spolupráci a podnětné návrhy k záležitostem v komisi. Poděkování si zaslouží 
krajští a regionální správci Registru za jejich obětavou a trpělivou spolupráci při řešení 
záležitostí v oblasti Registru a v neposlední řadě VV ČAST za podporu a vytvoření vhodných 
podmínek k práci na rozvoji IS ČAST. 

 

 

V Ostravě dne 13. dubna 2021 

 

        Miroslav Henžel 
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VI. Zpráva o činnosti KM ČAST v sezóně 2020 / 2021 
KM ČAST pracovala v sezoně 2020/2021 ve složení: Hana Valentová – předsedkyně, 

Martin Linert, Libor Svoboda, Martin Protiva, Martin Merker, Jaroslav Glogar. 

Celá sezóna byla bohužel narušena těžkými dopady COVID 19. 

Z turnajů BTM ČR se stihl odehrát pouze jeden turnaj pro danou kategorii v měsíci záři 
2020. Jediným pozitivem bylo, že turnaje byly zajištěny organizátorsky ve vztahu k přísným 
hygienickým pravidlům velmi dobře. Novinkou, která se podařila zakomponovat do BTM ČR 
je nominace krajů dle svých kritérií na tyto turnaje a omezení počtu hráčů. V daném bychom 
rádi pokračovali.  

           Žebříčkové turnaje ani kontrolní turnaje neproběhly. 

 Z MČR (za sezónu 2019-2020) se uskutečnilo pouze MČR družstev staršího žactva, 
dorostu v Ostravě v srpnu 2020 a MČR dorostu v říjnu v Havířově.  

 Komise připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do projektu Sportovních 
středisek mládeže, a to pro 13 oddílů stolního tenisu. Dalších 9 oddílů mládeže bylo vybráno 
do projektu Podpora oddílů talentované mládeže A, 12 oddílů do Podpora oddílů talentované 
mládeže B. Novým aspektem pro budoucí podporu zvyšování kvality práce v oddílech je 
zapojení Aleše Svitáka (bohužel jenom v měsících září a říjen 2020) tím, že osobně navštěvoval 
všechny oddíly a docházelo k výměnám názorů, předávání informací, a pro komisi k dostávání 
konkrétních zpětných vazeb. V daném bychom rádi pokračovali.  

 KM ČAST připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do projektu Sportovních 
středisek mládeže, a to pro 14 oddílů stolního tenisu. Dalších 19 oddílů mládeže bylo vybráno 
do projektu Podpora oddílů talentované mládeže rozděleno na oddíly talentované mládeže A a 
B. KM též připravila návrh finanční podpory sportovní přípravy mládeže na základě umístění 
na žebříčku ČR za sezónu 2018 / 2019 a návrh spolufinancování organizačního zajištění 
Bodovacích turnajů mládeže ČR za rok 2019. 

Komise též připravila návrh finanční podpory sportovní přípravy mládeže na základě 
umístění na žebříčku ČR za sezónu 2019/2020 a návrh spolufinancování organizačního zajištění 
Bodovacích turnajů mládeže ČR za rok 2020. 

Na konci měsíce července se v Olomouci uskutečnil 2. ročník turnaje Czech U11 & U13 
Open, a to včetně tréninkového kempu pod vedením Pavla Řehořka. A to za účasti 4 žáků a 3 
žákyň. 

20. - 24. července 2020 se ve Vlašimi uskutečnil tréninkový kemp projektu Hledáme 
budoucí olympioniky pro kategorii dívek, kterého se zúčastnilo vybraných 7 hráček v kategorii 
nejmladších a mladších žákyň. 1. – 7. srpna 2020 se uskutečnil již tradiční tréninkový kemp v 
Bystřici nad Pernštejnem, kterého se zúčastnilo 24 hráčů a hráček zapojených do našeho 
projektu.  

Z turnajů JOOLA Satellit Tour se uskutečnily v srpnu 2020 pouze turnaje v Senci a v 
Havířově. Kvůli nařízení hygieniků bylo pozváno na turnaj v Havířově jen sedmdesát hráčů a 
hráček. 
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Bohužel z 10. ročníku projektu Hledáme budoucí olympioniky se uskutečnilo pouze 
jedno tréninkové setkání ve dnech 4. – 6. září 2020 v prostorách Národního tréninkového centra 
v Havířově. Tréninkového kempu se zúčastnilo jedenáct žáků a žákyň ročníků 2010 – 2011 pod 
vedením trenérů Radka Košťála, Martina Pytlíka, Martina Merkera, Martina Bajgera, Martiny 
Hurníkové. Jako další stupeň projektu a též jako náhrada neuskutečněných akcí jsme ve 
spolupráci s NTC v Havířově zorganizovali též tři pětidenní stáže v termínech 8. - 12.6., 29.6. 
- 30.7. a 21. - 25.9.2020, a to pro vybrané hráče a hráčky pod vedením trenérů Radka Košťála 
a Martina Merkera.  

Zápisy z jednání KM ČAST, mládežnické výsledky jsou bezodkladně zveřejňovány na 
webu www.ping-pong.cz.  

Na závěr bych chtěla všem popřát hodně zdraví, sportovních úspěchů a těším se na další 
spolupráci v práci s mládeží. 

 

Hana Valentová       Praze dne 24.3.2021 
předsedkyně KM ČAST
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VII. Zpráva o činnosti Mediální komise ČAST za rok 2020 
Složení Mediální Komise se scházela v tomto složení:  
Jaroslav Odstrčilík, David Novák, Stanislav Kučera, Martin Kučera, Lukáš Foff 

1) Členové mediální komise jsou v pravidelném kontaktu na prakticky denní bázi. Zhruba od 
poloviny roku 2020 byly zavedeny pravidelné měsíční redakční porady celého týmu za 
účelem systematického plánování komunikačních aktivit. 

2) Zároveň byla v průběhu roku vytvořena expertní skupina složená z odborníků na 
komunikaci a marketing ze sportovního a byznysového prostředí, jejíž cílem bylo přinést 
do českého stolního tenisu nové nápady v oblasti komunikace.  

Mediální komise se v roce 2020 zabývala především těmito prioritami: 

1) Neustálé zvyšování kvality a úrovně projektu Ping-Pong TV a do jak TV utkání, tak 
klubových streamů 

a. Akademie komentátorů s lektory z České televize 
b. Rozšíření týmu komentátorů a expertů. 
c. Zahájení Spolupráce s Arena Sport 
d. Propagace na sociálních sítích a webových stránkách ČAST 
e. Komunikace a tlak na kluby s cílem vyšší kvality a atraktivity 
f. Atraktivní obsah pro diváky (soutěže, statistiky, fakta) 
g. Tlak na větší sledovanost TV streamů, klubových streamů i highlights 

2) Profesionalizace sociálních sítí 

a. Výběrové řízení na dodavatele správy sociálních sítí 
b. Výběr vítězného dodavatele – agentura eSports 
c. Zkušební období spolupráce (červen-červenec) 
d. Smlouva na rok s opcí k 1.8. 2020 
e. Nastavení publikační strategie, spolupráce s kluby zvyšování komunikačního 

dosahu na sítích facebook, instagram, twitterMediální operace v rámci ITTF World 
Tour Czech Open Olomouc 2020 

3) Příprava projekt Nová Image Českého stolního tenisu 

 
a. Tento projekt je výstupem setkávání expertní skupiny a obsahuje následující: 
b. Nová corporate identity ČAST 
c. Nová webová prezentace ČAST 
d. Brand positioning ČAST 
e. Vypracování komunikační koncepce ČAST 
f. Marketizace klubů 

Podoba celého projektu byla připravována na podzim roku 2020 s plánem realizace v 
roce 2021. 
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4) Příprava vytvoření struktury pro vznik a fungování komunikačně – mediálního 
týmu 

- Navržení struktury týmu pro fungování v roce 2021 s cílem sjednocení, posílení a 
celkové zatraktivnění komunikace o českém stolním tenise. 

5) Další oblasti a projekty, které MK ČAST řešila nebo spoluřešila v roce 2020: 

- Koronavirus a vše s ním související 
- Navázání užší spolupráce s ČOV 
- Popularizační seriál Škola ping-pongu 
- Domácí kondiční tréninky 

 

Vypracoval: Martin Kučera, předseda MK ČAST



HODNOTÍCÍ ZPRÁVA RADY KRAJŮ PRO KONFERENCI ČAST 2021 

STRÁNKA 26 Z 28 

VIII. Hodnotící zpráva Rady krajů pro konferenci ČAST 2021 
Úvod: 

Na úvod uvádím tradičně v hodnotící zprávě důvody pro ustanovení RK, které byly 
především: 

1) možnosti vzájemné výměny zkušeností mezi kraji, přebírání pozitivních projektů a 
postupů a tím zlepšování fungování svazů a posunu našeho sportu dopředu; 

2) zlepšení komunikace a přenosu informací mezi VV, jeho odbornými komisemi a KSST  
3) možnosti hájit a prosazovat dohromady společný zájem krajských svazů v rámci ČAST 

Pro fungování byla zvolena obdobná forma, jako u odborných komisí, tj. ustanovení 
rozhodnutím VV včetně jmenování předsedy a místopředsedy. Předpokládaná frekvence 
jednání byla deklarována 2x ročně, jednání se měli účastnit předsedové krajů či jejich zástupci 
a pozvaní hosté podle účelu jednání. 

Činnost RK v sezóně 2020/21 

Stejně jako byla kvůli epidemiologické situaci atypická celá sportovní sezóna 20/21, tak 
bylo i nestandardní fungování Rady krajů.  

Kvůli zmíněné situaci proběhla pouze jedna schůzka prezenční formou. Schůzka 
tradičně plánovaná tradičně před Konferencí v rámci její přípravy a možnosti participace krajů 
na jejím obsahu ve sjednaném termín 23.3.2020 musel být z důvodů koronavirové epidemie 
odvolána a schůzka byla zrušena. 

Následně byla svolána schůzka RK v termínu 13.6.2020, která byla zaměřena zejména 
na vysvětlení šablony na krajské projekty na podporu mládeže. Zúčastnili se jí za RK zástupci 
všech krajů, kromě JM a JČ, kteří se omluvili, z členů VV Z. Špaček, P. Bohumský a J. 
Brothánek. Dále pak hosté Aleš Sviták za KM a Václav Drozda za STK. 

Na schůzce byly řešena kromě projektů mládeže i další tradiční témata (dotace, projekty 
krajů, informace z komisí, nový STIS, metodický web, trenéři, rozhodčí, propagace ST, ping-
pong TV, aj.) Všichni zástupci krajů se shodli, že schůzka byla velmi užitečná zejména z 
důvodů sjednocení metodiky krajských projektů mládeže a vzájemné inspirace aktivit v této 
oblasti. 

Celá druhá polovina sezóny byla prakticky anulována a sportovní činnost utlumena na 
minimum. V rámci činnosti krajů probíhala komunikace a výměna informací a zkušeností 
alespoň elektronicky. Myslím, že toto pomohlo k určité standardizaci činnosti a rozhodování 
na úrovni krajů a řadě krajských svazů to pomohlo i k rozhodování, jak v této atypické situaci 
postupovat v řízení soutěží, vyúčtování dotací na podporu mládeže apod. 

Podzimní schůzka pak již neproběhla z důvodů epidemiologických, stejně jako schůzka 
před Konferencí 2021.  

Z hlediska další činnosti vidím možnost zlepšení fungování krajů důslednějším 
informování z jednání VV a větším zapojení krajů – přinášet průběžné podněty a požadavky na 
VV.  
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Jako prostor pro další činnost RK vidím stejně jako v loňském roce ve sdílení dobré 
praxe a úspěšných projektů jednotlivých krajů, kdy toto může být jednak vzájemnou inspirací 
ke zlepšení činnosti. 

 

Naplňování cílů dle statutu a priorit VV 

Z hlediska posouzení úspěšnosti fungování RK vždy uvádím její cíle vycházející ze 
schváleného statutu a priorit VV, které by KSST měly pomáhat naplňovat. Jedná se o 
následujíc: 

Cíle RK: 

1) Hlavním cílem RK je zabývat se problémy široké členské základny ST, zejména v 
oblasti výkonnostního sportu  

2) RK řeší specifické problémy v krajích a regionech s cílem zajistit výměnu zkušeností 
mezi kraji a vytvářet podporu činnosti krajských svazů v jednotlivých oblastech jejich 
působení (např. rozvoj členské základny, propagace stolního tenisu v krajích, 
financování, rozvojové projekty, apod..)  

3) RK spolupracuje s dalšími odbornými komisemi zřízenými svazem k zabezpečení 
organizace jeho činnosti 

4) RK slouží a napomáhá aktuálnímu přenosu a sdílení důležitých informací, zejména mezi 
VV ČAST a kraji  

5) RK vytváří prostor pro širší diskuze na aktuální témata stolního tenisu 
 

Z priorit stanovených VV: 

2) Zlepšení komunikace mezi jednotlivými články v Asociaci, zejména vedení ČAST. 
4) Rozšíření projektů vedených ke zvýšení členské základny mládeže a taktéž ke zvýšení 

popularity stolního tenisu mezi mládeží. 
5) Podpora trenérů mládeže – zlepšení podmínek pro jejich činnost včetně nového projektu 

na jejich vzdělávání. 
6) Silná podpora talentované mládeže. 
7) Zlepšení podmínek pro talentované hráče v postjuniorském věku. 
8) Rozšíření spolupráce s médii, zřízení mediální komise, a tím i vylepšení mediálního 

obrazu českého stolního tenisu. 
9) Rozšíření mezinárodní spolupráce, podpora vybraných hráčů v zahraničí za účelem 

zlepšení tréninkových podmínek, získání mezinárodních úspěchů ve všech kategoriích. 
10) Získání pořadatelství na významné mezinárodní akce. 

 

Hodnocení cílů a statutu v této „nepovedené sezóně“ považuji za absurdní, protože lze 
očekávat značné problémy v obnovení dříve fungujícího systému i propad v oblasti členské 
základny zejména mládeže. Navíc v době zpracování této hodnotící zprávy ještě není situace 
stabilizovaná sport funguje omezeně pouze na profesionální úrovni bez diváků a amatérský 
sport zatím povolen oficiálně není. Proto nebudu žádné obecné hodnocení v této zprávě 
provádět. 
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Jako jediné pozitivum snad vidím pouze to, že Rada krajů má již do určité míry 
zaběhnuté informační kanály, postupně lépe a lépe funguje vzájemná výměna informací, která 
pomáhá v řízení činnosti stolního tenisu na krajské úrovni, což řadě krajských svazů mohlo v 
této obtížné pomoci. 

 

Zpracoval: Jiří Veselka 
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